



Year: 2022
Language: Italian or English
ISBN: 885724869
EAN: 9788857248691
Dimensions: 28 x 30cm
Pages: 640
Binding: Hardcover
Colour illustrations: 620
Category: Design and applied arts

<https://lestanzedelvetro.org/en/product/venini-luce-1921-1985/>

This volume illustrates the work of the Venini glassworks in the area of lighting, on the large to smaller scale, giving an overview of the most significant projects. More than five hundred entries, accompanied by a considerable body of hitherto mostly unpublished iconographic illustrations, document an unremitting activity made up numerous projects of historical and cultural importance, among which those carried out in collaboration with Angiolo Mazzoni in the 1930s, the production of the velarium of Palazzo Grassi in Venice in 1951, the large installation by Carlo Scarpa for *Italia 61* in Turin, the Fulda theater in Germany in 1978 etc. Finally, a careful selection of works tells of the transformation of Venini lamps, their form and their material.

Dieser Band veranschaulicht die Arbeit der Glashütte Venini im Bereich der Beleuchtung im großen und kleinen Maßstab und gibt einen Überblick über die wichtigsten Projekte. Mehr als fünfhundert Einträge, begleitet von einem beträchtlichen Korpus bisher größtenteils unveröffentlichter ikonografischer Abbildungen, dokumentieren eine unermüdliche Tätigkeit, die zahlreiche Projekte von historischer und kultureller Bedeutung umfasste, darunter die in Zusammenarbeit mit Angiolo Mazzoni in den 1930er Jahren durchgeführten Arbeiten, die Herstellung des Velariums des Palazzo Grassi in Venedig im Jahr 1951, die große Installation von Carlo Scarpa für *Italia 61* in Turin, das Theater in Fulda in Deutschland im Jahr 1978 usw. Schließlich erzählt eine sorgfältige Auswahl von Werken von der Veränderung der Venini-Lampen, ihrer Form und ihres Materials.